
Vážení spoluobčané,  
 
více než polovina letošního roku je za námi a do rukou se Vám tak dostává další číslo našeho 
pravidelného zpravodaje.  
 
Setkávám se s různými dotazy týkajícími se života obce, mnohdy však takzvaně „z druhé ruky“.  
Věřím proto, že v aktuálním vydání najdete odpovědi na Vaše otázky nebo získáte informace            
o něčem, co Vám třeba uniklo. Prostor ve zpravodaji však není určen pouze pro příspěvky stále 
stejných autorů či omezen na informační servis obecního úřadu. I Vy můžete být těmi, kteří se 
budou podílet na tvorbě třeba již příštího čísla. Máte-li cokoliv na srdci, chcete-li se k něčemu 
vyjádřit a sdělit to touto cestou svým spoluobčanům a dalším čtenářům, máte zde samozřejmě 
prostor. 
 
Pravidelnými přispívajícími do zpravodaje jsou pedagogičtí pracovníci místní základní                    
a mateřské školy. Díky této prezentaci tak máte možnost se dovědět o životě školy co nejvíce. 
Chtěl bych při této příležitosti poděkovat učitelskému sboru, dalším zaměstnancům a externím 
spolupracovníkům školy za pečlivou práci, kterou pro žáky ze Svojšína a blízkého okolí odvádějí. 
Chod této organizace se daří udržet i přes ne zrovna příznivý vývoj v počtu žáků, v důsledku 
čehož zřizovatel již druhým rokem dotuje, vedle pravidelných provozních příspěvků a přímých 
investic do vybavení, také platy zaměstnanců školy. 
 
Pokud jde o významné investiční akce, mohu s potěšením oznámit, že po několika letech 
společného úsilí obce a Vodohospodářského sdružení obcí západních Čech se podařilo zajistit 
dotaci na druhou etapu (dokončení) výstavby veřejné kanalizace v horní části Svojšína. Tato 
akce tak bude moci být v roce 2012 stavebně zahájena a financována bude převážně za pomoci 
finančních prostředků Dotačního programu vodohospodářské infrastruktury Plzeňského kraje. 
Nezanedbatelný však bude rovněž finanční podíl VSOZČ a naší obce. Lehká situace to tedy                 
v žádném případě nebude, neboť se dosud potýkáme s finančními závazky spojenými s realizací 
první etapy (zahrnující odkanalizování části „Komín“ a vůbec připojení horní  části obce na 
čistírnu odpadních vod). 
 
V souladu s časovým harmonogramem se dále podařilo provést plánové úpravy zeleně v oblasti 
„Na Komíně“. Uvedené vegetační úpravy mohly být realizovány díky prostředkům poskytnutým 
Státním fondem životního prostředí z Programu pro vítěze ocenění Zelená stuha a Zelená Stuha 
ČR. 
 
Před námi dále stojí dokončení projektové přípravy a stavební realizace nové zpevněné místní 
komunikace podél zástavby rodinných domů východně za bývalou mateřskou školou. 
 
V kulturní oblasti se nám v prvním pololetí letošního roku  podařilo uspořádat tradiční akce,        
z nichž o některých se více dočtete na dalších stránkách tohoto vydání. Přiznám se však,               
že nebyla naplněna má očekávání výrazného vylepšení kulturního života v obci po příchodu 
nových zastupitelů, kteří byli ve volbách na podzim roku 2010 zvoleni právě pod tímto 
příslibem. Ve zmíněném očekávání tedy zůstávám nadále, protože platí, že kulturu budeme mít 
takovou, jakou si ji, ať již jako jednotlivci, členové různých spolků nebo neformálních uskupení, 
sami uděláme. Stěžejní úloha obce a obecního úřadu spočívá přeci jen v něčem jiném. 
 
Všem, kteří se na kulturně-společenském dění již podílejí, za jejich přínos touto cestou děkuji.      
Jejich  nezištné pomoci si velice vážím. 
 
Do dalších prázdninových dní Vám přeji hezké letní počasí, popřípadě příjemně prožité dny                 
o dovolených. 

 
             Karel Petráň 
             starosta obce                                              


